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Protokół nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu  20 maja 2024 r. w godz. od 15:30 do 16:45 

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

Obecni członkowie Komisji  Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Grzegorz Gorlo 

3. Grzegorz Przemysław Izbicki 

4. Jacek Juszkiewicz 

5. Filip Olszewski 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk   

3. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

4. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu 

5. Dorota Sidorowicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania 

6. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

7. Marek Lech Zborowski Weychman – 

8. Maria Kolodziejska – Dyrektor Biblioteki Publicznej w Suwałkach 

9. Jerzy Brzozowski – Dyrektor Muzeum Okręgowego w Suwałkach 

10. Ignacy Ołów – Dyrektor Suwalskiego Ośrodka Kuiltury 

11. Grzegorz Pietkiewicz- Przewodniczący Społ. Komitetu Budowy Pomnika A. Piłsudskiej 

12. Marek Zborowski-Weychman 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych  

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Radni nie mieli  uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia  7 maja 2024 roku. 

2. Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia  7 maja 2024 roku. 

3. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

4. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach za 

2023 r. 

5. Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach za 2023 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Suwalskiego Ośrodka Kultury za  2023 r. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 
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8. Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów, nagród  

i wyróżnień Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie  

w ramach realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”.  

11. Rozpatrzenie pisma Społecznego Komitetu Budowy Pomnika Aleksandry Piłsudskiej  

w Suwałkach. 

12. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji kultury, Sportu  i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia  7 maja  2024 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z pierwszego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 1/2024  

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 7 maja 2024 r. został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie Protokołu nr 2/2024 ze wspólnego posiedzenia Komisji Kultury, Sportu  

i Turystyki z dnia 7 maja 2024 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do przedmiotowego protokołu  

z dnia 7 maja 2024 r. Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 2/2024 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki z dnia 7 maja 2024 r. został przyjęty. 

 

Ad. pkt. 3  

Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

Regulamin stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że Regulamin pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w 

Suwałkach w kadencji 2024-2029 został jednogłośnie przyjęty. 

  

Ad. pkt. 4  

Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

za 2023 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu 
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Bogdan Bezdziecki poinformował, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  

przedmiotowy wniosek.  

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski.  

 

Członkowie Kultury, Sportu i Turystyki  uwag i wniosków nie wnieśli, wobec powyższego 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że  Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach za 2023 r.  zostało przyjęte.  

 

Ad. pkt. 5  

Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego w Suwałkach za 2023 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  

przedmiotowy wniosek. Zapytał o ewentualne pytania i wnioski.  

 

Członkowie Kultury, Sportu i Turystyki  uwag i wniosków nie wnieśli, wobec powyższego 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że  Sprawozdanie z działalności Muzeum Okręgowego 

w Suwałkach za 2023 r.  zostało przyjęte.  

 

Ad. pkt. 6  

Zaopiniowanie Sprawozdania z działalności Suwalskiego Ośrodka Kultury za  2023 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali; 

zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. 

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego  Bogdan Bezdziecki 

stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Suwalskiego Ośrodka Kultury za 2023 r.  zostało 

przyjęte.  
 

Ad. pkt. 7  

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali; 

zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. 

Grzegorz Gorlo zapytał o kondycję wolontariatu w mieście Suwałki. Kreowanie działalności 

pro publico bono winna zaczynać się bardzo wcześnie: w przedszkolu, szkole podstawowej, 

poprzez organizacje zuchowskie, harcerskie. 

Agnieszka Szyszko przedstawiła działalność Centrum Aktywności Społecznej „Pryzmat”, 

które współpracuje z wieloma organizacjami. Działa na rzecz wolontariatu,  mniejszości 

narodowych; zajmuje się edukacją, pomocą społeczną. Coraz większa liczba wśród 

wolontariuszy to  młodzi ludzie działający pod opieką nauczycieli . Te działania zauważa się 

podczas różnego rodzaju imprezach sportowych, kulturalnych. Organizacje na swoje potrzeby 
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tworzą grupy wolontariatu na zasadzie samopomocy. Instytucjonalnie najbardziej 

zaangażowane jest Centrum Aktywności Społecznej „Pryzmat”.  

Czesław Renkiewicz podkreślił, że działalność wolontariatu w mieście jest zauważalna. 

Należy podkreślić, że nie wszystkie działania NGO-sów są za pieniądze. Przykładem mogą być 

działania wolontariuszy przy organizacji Blues Fetivalu. Odlotowych Suwałk, Festiwalu 

„Wajda na Nowo”. Podkreślił wielkie zaangażowanie nauczycielki pani Magdy Stępskiej przy 

prowadzeniu wolontariatu podczas imprez sportowych. Jednak potrzeby w tym zakresie są 

ogromne; z pewnością środki finansowe na ten cel są niewystarczające. Ale analizując dane 

w tym zakresie z innych miasta Suwałki nie wypadają źle. 

Jacek Juszkiewicz podkreślił, że również wolontariat działa poza statystykami, nieformalnie, 

o czym nie ma informacji. 

Filip Olszewski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie terminu „zadbanie o lidera społecznego”. 

Wspomniał o dużym zaangażowaniu nauczycieli i inspirowaniu uczniów do działań 

w wolontariacie. 

Agnieszka Szyszko zwróciła uwagę, że termin ten znajduje się w treści Ewaluacja 

Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 

2021-2025 za lata 2012-2023. Natomiast Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi sporządzane i przyjmowane jest co roku po 

konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz Suwalską Radą Działalności Pożytku 

Publicznego. W tym sprawozdaniu wykazuje się wszystkie zadania, które były zrealizowane  

z dotacją Miasta. 

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego  Bogdan Bezdziecki  

stwierdził, że Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. zostało przyjęte  

 

Ad. pkt. 8  

Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023. 

Ewaluacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali; 

zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. 

Agnieszka Szyszko w nawiązaniu do pytania radnego Filipa Olszewskiego wyjaśniła, że 

Ewaluacja jest materiałem wieloletnim z perspektywa pięcioletnią. Okres ostatnich 3 lat został   

Potraktowany analitycznie. Istotną rolę odgrywają opiekunowie. „Zadbanie o lidera 

społecznego” to przede wszystkim organizacja spotkań, wspieranie, szkolenia;  

Filip Olszewski podkreślił, że na terenie Miasta Suwałki działalność liderów społecznych –

wolontariuszy jest zauważalna. Wolontariat jest słabo dofinansowany; słaba jest kampania 

informacyjna. Dodatkowe punkty za wolontariat przy rekrutacji do szkół średnich jest bardzo 

dobrą zasadą. Zapytał co samorząd może zrobić działając instytucjonalnie. 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że istnieje Centrum Wspierania Organizacji mające na celu   

wspieranie organizacji pozarządowych i grup nieformalnych, przeprowadzania szkoleń w 

różnych obszarach działań. 

Roman Rynkowski poinformował, że zaangażowanie wolontariuszy w różnego rodzaju 

imprezach jest dostrzeżony i nagradzany; nie tylko młodzież ale również opiekunowie, bez 

których działania społeczne, bezpłatne na rzecz innych osób było by niemożliwe. 
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Filip Olszewski poruszył problem dostępności obiektów sportowych, szczególnie w okresie 

jesienno-zimowym dla młodzieży. Pierwszeństwo korzystania z tych miejsc mają kluby, 

trenerzy Zapytał o możliwości udostępniania infrastruktury sportowej w szkołach uczniom. 

Czesław Renkiewicz  nadmienił, że w chwili obecnej z przyczyn formalno-prawnych 

rezerwacja przez internet dostępu do obiektów sportowych jest niemożliwe. Zostanie zlecone 

opracowanie aplikacji umożliwiającej sprawdzenie w jakich godzinach i na jakich zasadach 

będzie dostępny obiekt sportowy. Problemem jest również dostępność obiektów sportowych, 

głównie w szkołach podczas weekendów. Poinformował, że na bazie szkolnych obiektów 

sportowych wszystkie szkoły będą organizowały półkolonie. 

 

Ad. pkt. 9  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali; 

zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. 

 

Roman  Rynkowski poinformował, że potrzeba uchylenia przedmiotowej uchwały wynika  

z koniczności podjęcia odrębnej uchwały dot. przyznawania uczniom stypendiów i nagród 

Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w nauce ( merytorycznie zakres ten należy 

do zadań Wydziału Oświaty i Wychowania) oraz odrębnej uchwały dot. przyznawania uczniom 

stypendiów i nagród Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie 

(merytorycznie zakres ten należy do Wydziału Kultury i Sportu) 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

za                                                 -  4 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0 

   

Bogdan Bezdziecki  stwierdził, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki projektu uchwały 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin” zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 10  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznawania stypendiów, nagród  

i wyróżnień Prezydenta Miasta Suwałk za szczególne osiągnięcia w sporcie  

w ramach realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10  do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali; 

zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. 

 

Roman Rynkowski poinformował, że projekt przedmiotowej uchwały ma na celu 

doprecyzowanie zapisów wskazujących na możliwość wspierania uczniów za osiągniecia we 
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współzawodnictwie sportowym również w tych sportach w których nie ma właściwych 

polskich związków sportowych. Została zwiększona kwota stypendium sportowego z 1.500 zł 

do 2.000 zł rocznie oraz nagród z maksymalnie 500.000 do maksymalnej kwoty 1.000 zł. 

Wprowadzone zostało wyróżnienie, za które można otrzymać karty podarunkowe o wartości 

do 500 zł oraz zrezygnowano z oceny końcowej z wychowania fizycznego. 

Czesław Renkiewicz  podkreślił, że sport w Suwałkach zmienia się. W mieście  jest ponad 25 

organizacji sportowych; te dyscypliny są bardzo różne; powstają kluby sportu walki. Przy 

ocenie wniosków za osiągnięcia sportowe po raz pierwszy przedstawiono osiągniecia  

w odniesieniu do ilości zawodników. Zdarzały się zawody sportowe, udział w których brała 

garstka zawodników. Należy popracować nad zmianą zasad wyróżniania osiągnięć poprzez 

dodanie kryterium ilości zawodników.  

Grzegorz Gorlo przypomniał, że 20 lat wstecz nie było finansowania sportu dzieci i młodzieży. 

Sama ideą stypendiów i nagród i wsparci klubów było stymulowanie sportu i zainteresowanie 

sportem oraz wynagradzania za podjęty wysiłek. Celem nie powinno być rozdawanie 

pieniędzy, wynagradzanie za wszystko a przyciąganie i premiowanie. Stypendia nie powinny 

być zapłatą za zajęcie się sportem. Chodzi o rozwój przestrzeni bezpiecznej; o wyciągnięcie 

dzieci i młodzieży z nisz: alkohol, narkotyki. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że w planach jest nowy sposób finansowania wdrożenie 

bonu sportowego. Określone środki finansowe -200zł-300 zł miesięcznie na jedno dziecko 

trafiał by do klubu sportowego. W drugim półroczu 2024 r. program zostanie opracowany 

i przedstawiony Radzie Miejskiej.  Kluby maja za zadanie przygarnięcia i zachęcenia jak 

największej ilości dzieci do uprawiania sportu. 

 Filip Olszewski zapytał, w jaki sposób środki finansowe trafią do sportowca, który zapracuje 

na konkretny sukces.  

Bogdan Bezdziecki odpowiedział, że system stypendialny się nie zmienia. Przedstawiony   

przez Prezydenta projekt programy jest formą dotowania klubu sportowego; środki finansowe 

trafią do klubu „za zawodnikiem”. 

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

za                                                 -  4 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0    

Bogdan Bezdziecki  stwierdził, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki projektu uchwały 

w sprawie przyznawania stypendiów, nagród i wyróżnień Prezydenta Miasta Suwałk za 

szczególne osiągnięcia w sporcie w ramach realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin” zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad. pkt. 11  

Rozpatrzenie pisma Społecznego Komitetu Budowy Pomnika Aleksandry Piłsudskiej  

w Suwałkach. 

Pismo stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali; 

zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. Przywitał przybyłego na posiedzenie Komisji pana 

Grzegorz Pietkiewicza - Związek Piłsudczyków Ziemi Suwalskiej, Przewodniczącego 

Społecznego Komitetu Budowy Pomnika Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz poinformował, że Społeczny Komitet Budowy Pomnika wystąpił  

z pismem do Prezydenta Miasta Suwałk z prośbą o przejęcie realizacji pomnika Aleksandry 

Piłsudskiej. W § 3 podjętej przez Radę Miejską  28 czerwca 2023 r. Uchwały nr LVIII/757/2023 

w sprawie wzniesienia pomnika Aleksandry Piłsudskiej jest zapis, że pomnik będzie 

ufundowany przez Społeczny Komitet Budowy Pomnika Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach.  

Przesłane pismo jest świadectwem, że przedmiotowy pomnik nie będzie ufundowany przez ten 

Komitet z powodu braku środków finansowych. Uchwała obliguje Prezydenta Miasta do jej 

wykonania. Miasto zadeklarowało kwotę 15.000 zł ze środków pozabudżetowych 

pochodzących z dotacji i zbiórki publicznej  na przygotowanie i wzniesienie pomnika.  

W przypadku konieczności poniesienia większych nakładów na przygotowanie  

i zagospodarowanie otoczenia pomnika, brakujące środki finansowe miały być pokryte przez 

inwestora. Do dnia dzisiejszego autor pomnika nie otrzymał zapłaty za wykonane dzieło,  

w związku z tym nosi się  z zamiarem zabrania pomnika z Suwałk. Należy poszukać takiego 

rozwiązania, które satysfakcjonowało by wszystkie strony. 

Grzegorz Pietkiewicz   Społeczny Komitet Budowy podpisał umowę z Fundacją  Polska 360 

na środki finansowe z przeznaczeniem na budowę pomnika. Na dwa dni przed zakończeniem 

roku Fundacja wycofała się z tej inicjatywy, a co za tym idzie przyznane na ten cel pieniądze 

w kwocie 400.000 zł nie wpłyną na konto fundacji. Stowarzyszenie Kulturalne KOSTROMA 

w Suwałkach zgodziło się pomóc; wysłane zostały pisma spółek skarbu państwa do KGHM  

i ENEA; niestety raz przyznane pieniądze idą za daną inicjatywą; a był to czas zmian stanowisk 

i opcji politycznych. Na chwilę obecną nie ma żadnej deklaracji w sprawie pozyskania 

niezbędnej kwoty. Aby nie dopuścić do wywiezienia pomnika z Suwałk zostało skierowane 

pismo do Prezydenta Miasta Suwałk z prośbą o przejęcie inicjatywy. 

Filip Olszewski zadał kilka pytań: 

- kto faktycznie jest właścicielem pomnika i gdzie jest umowa na realizację tego przedsięwzięcia, 

- jakie są związki realizatora tego przedsięwzięcia z posłem Jarosławem Zielińskim, skąd napis na     

   postumencie, skoro pomnik ma uhonorować osobę Aleksandry Piłsudskiej, 

- dlaczego nie można wyegzekwować podobno przyznanych środków finansowych od Fundacji Polska   

  360 z jakiego powodu Miasto miało by odpowiadać za finansowanie budowy i postawienia pomnika;  

 Grzegorz Pietkiewicz odpowiedział, że właścicielem pomnika jest firma Celstan, która może 

decydować, jaki napis ma znajdować się na pomniku. Napis znalazł się wyłącznie z inicjatywy 

wykonawcy. Członkowie Społecznego Komitetu Budowy Pomnika po szerszej konsultacji 

decydowali o napisie znajdującym się z przodu; nie mieli nic do powiedzenia odnośnie napisu 

z tyłu pomnika. Autor pomnika liczył na wsparcie finansowe posła Jarosława Zielińskiego. 

Prawdopodobnie napis z tyłu pomnika zostanie zeszlifowany. 

Czesław Renkiewicz zapytał, czy była zawarta umowa z autorem na wykonanie pomnika. 

Grzegorz Pietkiewicz odpowiedział, że Fundacja Polska 360 nie miała zawartej umowy  

z autorem; z inicjatywy i w imieniu Społecznego Komitetu Budowy Pomnika  Grzegorz 

Pietkiewicz podpisał umowę z wykonawcą, mając zapewnienie o zabezpieczonych środkach 

finansowych na ten cel.  

Filip Olszewski zapytał czy była zawarta umowa na finansowanie pomnika. Mail nie jest żadną 

gwarancją ani umową na otrzymanie środków finansowych. 
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Grzegorz Pietkiewicz odpowiedział, że może przedstawić maila , który potwierdzi przyznanie 

środków finansowych. 

Czesław Renkiewicz zapytał o treść umowy zawartej z Fundacją Polska 360; czy  w tej umowie 

jest zapis o zobligowaniu Fundacji do opłacenia dzieła. 

Grzegorz Pietkiewicz Umowa została zawarta na uzyskanie środków finansowych i chyba na 

opłacenie budowy tego pomnika, zobowiązał się do dostarczenie umowy.  

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Społeczny Komitet Budowy Pomnika nie podejmował 

uchwały upoważniającej do podpisania umowy z firmą Celstan. Firma ta podjęła się wykonania 

tego zadania, mając pełną świadomość, że tego finansowania może nie być, bo każda tego typu 

zbiórka jest obarczona dużym ryzykiem. Całością działań związanych z pozyskaniem środków 

finansowych miała podjąć się Fundacja Polska 360; opłaceniem tej inwestycji począwszy od 

projektu do zagospodarowania terenu z wyłączeniem 15.000zł zagwarantowanych w uchwale 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 czerwca 2023 r. Złożone zostały projekty zatwierdzone 

przez fundacje działające przy  dwóch spółkach skarbu państwa  KGHM-ie i ENEA. Miała to 

być kwota 400.000 zł. Częściowo zostały uregulowane należności dotyczące projektu pomnika. 

Na koncie KOSTROM-y pozostałe pewne środki finansowe. Istnieją problemy formalne, 

ponieważ projektant zawarł umowę z Fundacją Polska 360; zostały wystawione faktury za 

wykonanie projektu. Część należności została przekazana projektantowi przez Fundacją a część 

finansów jest na koncie KOSTROMY; jest to sytuacja, która wymaga rozsądnego załatwienia. 

Wyjściem z zaistniałej sytuacji jest pomoc samorządu, który ma duże możliwości  

w pozyskiwaniu zewnętrznych środków finansowych. Prawdopodobnie Fundacja ma zawarta 

umowę z wykonawcą pomnika. 

Czesław Renkiewicz podjęcie decyzji o ewentualnym przejęciu inwestycji przez Miasto 

możliwe było by po dokładnym przeanalizowaniu istniejącego stanu. 

Roman Rynkowski zapytał, czy Fundacja Polska 360 jeszcze istnieje; Społeczny Komitet 

Budowy Pomnika ma zawartą umowę z ta fundacja.. 

Grzegorz Pietkiewicz odpowiedział, że nie ma w tym temacie aktualnej wiedzy. 

Grzegorz Gorlo zapytał, gdzie w chwili obecnej jest pomnik. 

Grzegorz Pietkiewicz odpowiedział, że pomnik składa się z dwóch elementów, jest 

zabezpieczony i przechowywany jest w magazynie. 

Filip Olszewski zapytał o firmę Celstan i na jakiej zasadzie wykonawca tego pomnika został 

wyłoniony, bo nie było żadnego przetargu w tym temacie. Cała sprawa dotycząca pomnika 

Aleksandry Piłsudskiej nie jest transparentna. 

Jacek Juszkiewicz stwierdził, że o transparentności będzie można mówić, po uzyskaniu oraz  

analizie  całej dokumentacji dotyczącej inwestycji. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że jako Prezydentowi Miasta zależy aby pomnik Aleksandry 

Piłsudskiej stanął na uzgodnionym miejscu, ale dopiero po wyjaśnieniu wszystkich niejasności; 

jak będzie pewność i jasność całej sytuacji będzie możliwość zorganizowania zbiórki 

internetowej „zrzutkapl”. Taką zrzutkę mógł by zorganizować Społeczny Komitet Budowy 

Pomnika, można by przyjmować darowizny od osób fizycznych i prawnych na subkonto 

Urzędu Miejskiego. Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Społecznego Komitetu Budowy 

Pomnika o jak najszybsze dostarczenie całej dokumentacji w sprawie. 

Bogdan Bezdziecki nadmienił, że w chwili obecnej są wystawione wszelkie niezbędne 

dokumenty na budowę i wzniesienie pomnika oprócz środków finansowych na ten cel 



9 
 

Ad. pkt. 12 

Wolne wnioski 

 

Członkowie Komisji  Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli. 

 

Bogdan Bezdziecki –Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki podziękował 

zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  

Na tym protokół zakończono.  

 

                                                                                                   Przewodniczący 

                                                                              Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

                                                                                       Rady Miejskiej w Suwałkach 

  

                                                                                              Bogdan Bezdziecki                

 

       

 

 

                     

 Protokół sporządziła: 

 

Danuta Skucz 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
 

                                                                                              


